
Bijdrage GroenLinks – opvang statushouders 
Commissie ruimte (23 november 2016), fractievertegenwoordiger Mariëlle Vavier 

Voorzitter,  

Fijn en enorm belangrijk dat het zo snel lukte om hier in gesprek te gaan over de voortgang van de 
huisvesting van statushouders in Den Haag. Dit is een belangrijk onderwerp waar we als Raad 
volledig grip op moeten hebben. Wij voeren het gesprek over mensen die nu te lang moeten wachten 
in een AZC op een woning. Wat GroenLinks betreft gaat het vanavond over personen, die er recht op 
hebben na alle verschrikkingen die ze hebben meegemaakt en na een periode van grote onzekerheid 
weer te kunnen beginnen aan het opbouwen van een veilig en menselijk bestaan.  

GroenLinks heeft meermaals haar zorgen geuit over de trage oplevering van de huisvesting. Maar deze 
wethouder wuifde dit allemaal weg.  

Zo was de Prinses Julianakazerne (waarvan wrang genoeg vandaag bekend werd dat hier 
luxeappartementen in komen voor het hogere segment) niet nodig voor de opvang van statushouders: 
we hadden immers locaties genoeg… Onze vrees is nu de waarheid geworden; het college gaat de 
afspraken die we hebben gemaakt niet nakomen. In plaats van de afgesproken 2166 statushouders 
vangen we dit jaar maar 1122 statushouders op en nog eens 200 in de loop van januari. We realiseren 
dus maar de helft van de huisvesting van wat we hebben beloofd. Met 15.000 mensen die zitten te 
wachten in AZC’s vind ik dit een ronduit treurige constatering.  

Naar aanleiding van de Kamervragen van mevrouw Gesthuizen, de antwoorden van de staatssecretaris 
en de brief van de wethouder die daarop volgde, hebben wij een aantal vragen.  

1. De wethouder heeft een aantal malen meegedeeld, zoals in de brief van 11 oktober, dat het COA 
niet tijdig statushouders kon leveren. Uit de brief van de staatssecretaris blijkt dat het COA pas 
mensen gaat koppelen als er zicht op huisvesting is. Als Raad worden we een cirkelredenering 
ingeduwd. Erkent de wethouder dat als wij eerder onze huisvesting op orde hadden gehad er dan ook 
eerder statushouders gekoppeld hadden kunnen worden en we dan dus onze afspraak om 2166 
statushouders te huisvesten hadden kunnen halen? En welke verklaring heeft de wethouder voor het 
feit dat de cijfers en verklaringen voor de vertraging in de voortgang, zoals hij die presenteerde in zijn 
brief aan de Raad van 11 oktober, kennelijk niet gedeeld worden door de staatssecretaris?  

2. GroenLinks heeft, met expliciete steun van een meerderheid van de gemeenteraad, gevraagd om 
inzage in de communicatie tussen de gemeente en het COA. Kan de wethouder dit alsnog verstrekken, 
desnoods op rood?  

3. Kan de wethouder ingaan op de 268 aan Den Haag gekoppelde vergunninghouders die langer dan 
12 weken wachten, zoals genoemd door de staatssecretaris? Hebben al deze mensen nu uiterlijk 
halverwege januari onderdak?  

4. In de brief van 9 november lezen we dat een groot deel van onze eerdere afspraken worden 
doorgeschoven, maar helemaal niets over wat we in 2017 in aanvulling op onze wettelijke verplichting 
gaan doen. Dat is Den Haag onwaardig. GroenLinks vraagt het college om ook voor 2017 een extra 
ambitie te formuleren bovenop de wettelijke taakstelling en het inlopen van de achterstand. Wanneer 
worden wij hierover geïnformeerd?  

5. De vluchtelingen werden eind vorig jaar op stel en sprong uit het oude ministerie van Sociale Zaken 
gezet om ruimte te maken voor vergunninghouders. We kunnen met elkaar constateren dat er een jaar 
lang helemaal niets gebeurd is. Hoe kijkt de wethouder hierop terug? En belangrijker nog: wanneer 
komen de statushouders nu?  



6. De opleverplanning van de huisvesting was vanaf het begin vragen om problemen – geldt dit dan 
ook voor de Haagse aanpak Sociaal Domein? Wij maken ons helemaal geen zorgen om de 
bereidwilligheid van de Haagse vrijwilligers om de nieuwe bewoners te verwelkomen en wegwijs te 
maken in onze mooie stad. Maar lukt het om hierin voortvarend te bemiddelen? Kan de wethouder 
inzicht geven in de voortgang van het programma? Wat is er gerealiseerd, wat loopt er nog niet goed, 
wat verdient extra aandacht?  


